

The University of Saskatchewan *Appellant;*

and

The Canadian Union of Public Employees Local Union 1975

and

The Administrative and Supervisory Personnel Association, University of Saskatchewan

and

The Labour Relations Board of the Province of Saskatchewan *Respondents.*

1978: June 15.

Present: Martland, Ritchie, Spence, Dickson, Beetz, Estey and Pratte JJ.

ON APPEAL FROM THE COURT OF APPEAL FOR SASKATCHEWAN

Labour law — Union certified as bargaining agent for employees included in new bargaining unit — Order issued without evidence Union represented majority in bargaining unit — Labour Relations Board acting in excess of jurisdiction — The Trade Union Act, 1972 (Sask.), c. 137, s. 5(b).

APPEAL from a judgment of the Court of Appeal for Saskatchewan, pronounced on October 13, 1977, dismissing by a majority an application for a writ of *certiorari* to quash certain orders of the Saskatchewan Labour Relations Board. Appeal allowed.

R. H. McKercher, Q.C., and N. G. Gabrielson, for the appellant.

L. T. Priel, for the Canadian Union of Public Employees Local Union 1975.

W. T. Molloy, for the Administrative and Supervisory Personnel Association of the University of Saskatchewan.

T. Zarzecny, for the Labour Relations Board.

L'Université de la Saskatchewan *Appelante;*

et

La section locale 1975 du Syndicat canadien de la Fonction publique

et

L'Association du personnel d'administration et de supervision de l'Université de la Saskatchewan

et

Le Conseil des relations du travail de la province de la Saskatchewan *Intimées.*

1978: 15 juin.

Présents: Les juges Martland, Ritchie, Spence, Dickson, Beetz, Estey et Pratte.

EN APPEL DE LA COUR D'APPEL DE LA SASKATCHEWAN

Droit du travail — Syndicat accrédité comme agent négociateur des employés visés par une nouvelle unité de négociation — Ordonnance rendue sans preuve que le syndicat représentait la majorité des employés de l'unité de négociation — Excès de compétence de la part du Conseil des relations de travail — The Trade Union Act, 1972 (Sask.), c. 137, art. 5(b).

POURVOI à l'encontre d'un arrêt de la Cour d'appel de la Saskatchewan, rendu le 13 octobre 1977, rejetant majoritairement une requête pour obtenir un bref de *certiorari* visant l'annulation de certaines ordonnances du Conseil des relations de travail de la Saskatchewan. Pourvoi accueilli.

R. H. McKercher, c.r., et N. G. Gabrielson, pour l'appelante.

L. T. Priel, pour la section locale 1975 du Syndicat canadien de la Fonction publique.

W. T. Molloy, pour l'Association du personnel d'administration et de supervision de l'Université de la Saskatchewan.

T. Zarzecny, pour le Conseil des relations du travail.

The judgment of the Court was delivered orally by

MARTLAND J.—We are all of the opinion that, as stated in the dissenting judgment of Bayda J.A., the Labour Relations Board, in certifying the respondent Union as the bargaining agent for the employees included in the bargaining unit defined in its order of July 6, 1976, purported to exercise powers under s. 5(b), of *The Trade Union Act, 1972*, without evidence that the respondent Union represented a majority of the employees in that bargaining unit.

The appeal is allowed, the judgment of the Court of Appeal is set aside and the Board orders questioned in these proceedings are quashed.

The appellant and the respondent, The Administrative and Supervisory Personnel Association, University of Saskatchewan, are entitled, as against the respondent Union, to their costs in this Court and in the Court of Appeal.

Judgment accordingly.

Solicitors for the appellant: McKercher, McKercher, Stack, Korchin & Laing, Saskatoon.

Solicitors for the Canadian Union of Public Employees Local Union 1975: Halyk, Priel, Stevenson & Hood, Saskatoon.

Solicitors for the Administrative and Supervisory Personnel Association of the University of Saskatchewan: MacDermid, Wright, Dickson, Molloy & Biss, Saskatoon.

Solicitors for the Labour Relations Board: Graf & Zarzecny, Regina.

Le jugement de la Cour a été rendu oralement par

LE JUGE MARTLAND—Nous sommes tous d'avis que, ainsi que le juge Bayda l'a déclaré dans sa dissidence, lorsque le Conseil des relations du travail a accrédité le syndicat intimé comme agent négociateur des employés de l'unité de négociation définie dans son ordonnance du 6 juillet 1976, il a prétendu agir en vertu de l'art. 5(b) de *The Trade Union Act, 1972*, sans preuve que le syndicat intimé représentait une majorité d'employés de l'unité de négociation en question.

Le pourvoi est accueilli, larrêt de la Cour d'appel est infirmé et les ordonnances du Conseil attaquées en l'espèce sont annulées.

Le syndicat intimé devra verser à l'appelante et à l'intimée, l'Association du personnel d'administration et de supervision de l'Université de la Saskatchewan, leurs dépens en cette Cour et en Cour d'appel.

Jugement en conséquence.

Procureurs de l'appelante: McKercher, McKercher, Stack, Korchin & Laing, Saskatoon.

Procureurs de la section locale 1975 du Syndicat canadien de la Fonction publique: Halyk, Priel, Stevenson & Hood, Saskatoon.

Procureurs de l'Association du personnel d'administration et de supervision de l'Université de la Saskatchewan: MacDermid, Wright, Dickson, Molloy & Biss, Saskatoon.

Procureurs du Conseil des relations du travail: Graf & Zarzecny, Regina.